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Deltagere 

Carsten Jensen (CJE) 
Carsten Bach (CB) 
Kaj Bækgaard (KB)  
Christian Alstrup (CA)  
Inge Rønnow Sander (IRS)  
Henrik Stigel (HS)  
Jacob Merrild (JM) 
Leif Voetmann (LV) 
Michael Handberg (MH)  
Bo West Møller (BWM) – Golfmanager   

Godkendelse af dagsorden 

Godkendelse af referat 
JM vil gerne at vi ikke omtaler ting, som er sket efter selve bestyrelsesmødet, eller at det fremgår tydeligt, 

at det pågældende er til information og sket efterfølgende.  

Økonomi 
Regnskab og likviditet 
Kontingenter 
Vi mangler stadig omkring 130 tkr i kontingent indtægter for hele året. 

 
Øvrige indtægter 

Øvrige indtægter ser ud til at kunne dække af for de manglende kontingenter. 

 

Udgifter 

De samlede omkostninger I maj følger budgettet, hvor der stadig er et merforbrug på banen 

og en besparelse på administration. Afvigelsen på klubhus skyldes forbrugsomkostninger, som 

først er kommet ind i løbet af maj. Men stadig er omkostninger 500 tkr. over budget for år til 

dato.  

Likviditet 

Vandingsanlægget på 2.5 mill. er betalt i maj måned, hvilket selvfølgelig kan ses på 

likviditeten, som nu er 1.5 mill. efter sidste år. Vi har en trækningsret i banken, hvis der skal 

vise sige et behov ultimo året. 

Konklusion 

Konklusionen er uændret fra sidste måned. Vi mangler medlemmer i forhold til budget, men 

det ser dog ud til, at øvrige indtægter kan dække af for de manglende kontingenter. 

Udfordringen er større på omkostningssiden, hvor det bliver svært at se, vi kan hente 

budgetoverskridelsen på 500 tkr. 

 

KB gennemgik tallene og lagde op til et samlet budgetmøde primo august. Her vil vi gennemgå 

banebudget m.m. for at vurdere om, der skal kontingentstigning til, hvor er der besparelser, 

hvor skal der investeres.  
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Det blev besluttet at udskyde etablering af ny green hul 15 til foreløbig 2023. Det sker af 

hensyn til det generelle prisniveau og det giver os mulighed for at få overblik over økonomien 

omkring etableringen.  

 

Tidligere er det bestemt at udgrave de 2 søer i efteråret; når yngletiden er ovre, hvis vi selv 

kan gøre det.   

Det ses på om momspengene kan indgå i puljen til renovering. 

 

Medlemmer 

 

 

Udmeldelser 
Vi har fået overblik over udmeldelser i 2022. Der er lidt flere end vi har haft de tidligere år og viser et 

billede, der er svarer meget til de andre år.  

Ultimo maj 2021/22 2020/21 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,147     1,216      1,162      1,111      1,096      1,089      1,124    1,120    1,055    

Mindre aktive 253        236         253         264         257         277         230       221       232       

Startmedlemmer 46          66           65           65           63           56           55         53         43         

Medlemmer total 1,446     1,518      1,480      1,440      1,416      1,422      1,409    1,394    1,330    

Firkløver 653        667         607         606         625         607         595       509       378       
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• Anden klub pga. flytning – 10 

• Manglende plads på banen – 32 

• Flyttet væk fra området – 27 

• Ishockey – 10 

• Manglende tid – 30 

• Sygdom – 34 

• Anden interesse end golf – 17 

• Utilfreds med banen – 3 

• Økonomi - 13   

Begynderhold 2 
Der er 16 der er startet op. TV Midt Vest kom forbi og optog materiale til en udsendelse vedr. golf og 

begyndere. Sendes den 20/6. 

Begynder/kanin 2023 
Henrik Stigel har valgt at stoppe som formand i kaninudvalget og flere udvalgsmedlemmer stopper også. 

Vi nedsætter et udvalg, med medlemmer fra begynder-, kaninudvalg, træner og manager, der skal se på 

hvordan vi bedst organiserer begynder-/kaninforløbet fremadrettet. 

Tanker om kontingenter 
Vi skal have gennemgået vores kontingenter. Skal vi have indskud fremover? Hvilke satser skal måske 

hæves? Hvad med Ungsenior? Tages op på det kommende budgetmøde.   

Firkløver 
Der er spillet 673 færre runder på Firkløverbanerne end samme tid sidste år. En tendens der går igen 

generelt, hvor antallet af runder er faldet i forhold til 20/21. Der er andre interesser, fester der skal holdes 

m.m., der gør der er mindre tid til golf.   

Sponsorer 
Intet nyt.  

ErhvervsGolf 
51 virksomheder er med heraf flere nye. 24 deltog i Mesterskabsrunden i Herning og 29 i Ikast.  

Banen lige nu  
• Bemanding 

o Ralph har sagt op da han har fået en helårs stilling i anden golfklub.  
o Ny mand ansættes hurtigst muligt.  

• Maskiner 
o Vi har lidt rigeligt med nedbrud på maskiner. Det giver ekstra omkostninger og også 

forsinkelser på klip af ydre områder.  Udfordringen er at få reservedele hjem. 

• Status greens  
o Arbejdet med greens går positivt fremad. Der er synlig og mærkbar forskel. Planen fra DGU 

med prikning, topdress og vertikalskæring følges og virker.  
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• Status green hul 7 
o Bunkeren er ved at blive bygget op og ellers går det efter planen.  
o Volden er sået til med markblomster. 
o Green klippes, gødes og eftersås løbende.  
o Den single klipper, vi bruger til at klippe green med, er lidt for bred, da den slider 

uforholdsmæssigt for meget på de kuperinger, der findes på den nye green; ny forsøges 
skaffet hjem fra Toro, i bytte for den gamle, samt nogle vandkanoner, som ikke længere 
skal benyttes. 

• Status “bare pletter” 
o Der arbejdes løbende på reparation af bare pletter, når der er ledige timer.  

Lige nu er enkelte områder skraveret med blå for at give mulighed for at droppe fri.  

• Vandingsanlæg 
o Kører fint og der vandes kontinuerligt greens og teesteder om natten. 
o Herning Folkeblad bringer artikel om projektet.  

• Diverse ønsker og tanker 
o Der mangler klip mellem træer, hvor der lander bolde. Er forsinket, klippes hurtigst muligt.   
o Kan der bedes om hjælp fra frivillige til reparation af områder med bare pletter? Vendes 

med Jesper. 
o Ved næste besøg fra DGU´s banekonsulent laves der interview om de tiltag, der skal i gang 

vedr. forebyggelse af svamp.  Hvad skal der ske, hvad er forventningerne?  
o Afspærring op på huller hvor graverende går på tværs af fairways, så man kun kan gå 

igennem et sted og græsset får lov til at gro i fred i graverenderne. 
o Sand ved broer så det er mere jævnt mellem græsset og selve broen. 

Info fra Golfmanager 
Lokaletilskud  
Der er møde med Herning Kommune mandag den 20/6 22, hvor vi beder dem se på fordelingen af 

lokaletilskud, der er temmelig ulige i forhold til klubbernes størrelse.  

Herning Golf Shop 
Erik og Hanne har meddelt at de stopper med sæsonens udløb.  

Lokalet skal derfor nytænkes, da vi ikke umiddelbart ser en ny shop der. Gode idéer er etablering af 

indendørs golf, flytning af greenfeerum, trænerkontor – eller noget helt andet.  

Herning Golf Café 
Bred enighed at Tekin kæmper godt for at forstå golfen og kunderne. Der serveres god mad. Er der 

kritikpunkter gives de til Bo, der taler med Tekin om det.   

Stemning i klubben  
Vi skal sikre de gode historier kommer ud, så medlemmerne ved hvad de arbejdes med og derved bedre 

tale med om de tiltag der sker på banen.  
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Vi synes, at vi kommunikerer meget i nyhedsbrev, Facebook og hjemmeside, men er klar over at det altid 

kan blive bedre. Kan kun opfordre til, at man søger sine informationer der og ikke på rygtebørsen. Er man i 

tvivl om noget, så kom omkring kontoret og få en snak. 

Boardplace 
Der er stadig udeståender og vi. Enter til de er helt klar; forventer i august.  

Rehab-golf 
Vi er stadig med, men det er ikke lykkes REHAB-golf at få kontakt med Herning Kommune. De prøver igen.  

JBS Danish Paragolf Open 
Det kniber med tilmeldinger til turneringen, som spilles i Herning og Trehøje. Der er udsendt rykkere. 

Pt. er der 15 tilmeldte. 

Info fra udvalg 
Begynderudvalg – MH 
14 på det nye hold; der kan komme flere med løbende.  

Kaninudvalg – HS 
Henrik og flere andre stopper i udvalget; nye folk skal til. 
Bo hjælper med opråb til markører, da der tit mangler til kaninturneringerne.  

 
Juniorudvalg – IRS 
Meik arbejdet med rekrutteringer de mindste, da der ikke kommer så mange, som sidste år, om lørdagen. 
Tirsdag og torsdag med de store er fortsat godt besat.  
Meik vil fremover skrive på websiden under junior og komme med nye tiltag og gode historier. 

 

Eliteudvalg – IRS 
2. runde af Danmarksturneringen spilles den 18-19. juni.   

Baneudvalg – CB 
Se under banen lige nu. 

Turneringsudvalg – IRS 
Kaufmann og Jydepotten afviklet med succes. Godt arbejde fra onsdagsherrer og tirsdagsdamer. Vi 

evaluerer nu sammen med dem vedr. gentagelse i 2023.   

Banekontrol- og serviceudvalg – BWM 
Der er evalueringsmøde mandag uge 26, hvor vi også taler om uge 29. Her er der brug for hjælpere og 

måske nye tiltag.  

Ordens- og amatørudvalg – CJE 
Intet nyt. 



 

Referat Bestyrelsesmøde den 13. juni 2022 kl. 17.00 – 20.00 
 
Herning Golf Klub 
  
   
 

Dato 20. juni 2022  Side  6 

Handicapudvalg – CJE 
Intet nyt.  

Regeludvalg – CJE 
Spil med lejeforbedring er ophørt og der er markeret med blåt (ret til lempelse) de værste steder på 

fairways. 

Visionsudvalg – CA 
Intet nyt.  

Golf, kunst & natur – CA 
EGE fonden har bevilliget kr. 100.000 og vi nærmer os nu kr. 600.000.  

Der er kigget på en kunstnerliste og 6 kunstnere er udvalgt. 

Marianne Sørensen (næstformand i Herning-Ikast erhvervsråd) er ny i styregruppen, med henblik på 

kontakt til virksomheder, der kan og vil støtte projektet.  

Der skal etableres en selvstændig kunstforening, hvor der er repræsentanter fra golfklubbens 

medlemskreds.  

Efter ferien afholdes medlemsmøde, hvor vi fortæller hvor langt vi er, og om muligt finder repræsentanter 

til kunstforeningen.  

 

Årsskriftudvalg – CA 
Evalueringsmøde den 24. juni 2022 

Næste møder 2022  
• 15/8 Budgetmøde NY 

• 22/8 Bestyrelsesmøde 

• 12/9 Bestyrelsesmøde  

• 25/9  Bestyrelsesgolf med middag NY 

• 10/10 Bestyrelsesmøde 

• 7/11 Bestyrelsesmøde 

• 24/11 Generalforsamling 

•  Bestyrelsesmøde 

Eventuelt  
Vi bør lave et vinterprogram med foredrag, spisninger, sang m.m. så vi holder godt liv i Caféen i 

vinterperioden.    

Der ønskes et gelænder ved trappe til greenfeerum; vi får pedellen til at se på det.  

Kan firkløver bestille flere end 3 runder i klubben; nej det kan de ikke – de kan det samme som egne 

medlemmer.  


